朝陽科技大學 096學年度第2學期教學大綱 Social Change & Social Problem 社會變遷與社會問題

當期課號	9068	Course Number	9068
授課教師	賴淑惠	Instructor	,
中文課名	社會變遷與社會問題	Course Name	Social Change & Social Problem
開課單位	法政與社會課群(進)	Department	
修習別	選擇必修	Required/Elective	Topics in Jurisprudence And Social Science
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課程內容以社會研究的基本認知作 爲引導的起步,焦點重心在於「社會 變遷」和「社會問題」的理論與實務 探討,並適時引介台灣的社會變遷過程、發展經驗、社會現象探討與社會 問題分析,啓發關心台灣社會的人文 襟懷。	Objectives	The content of this curriculum will take the guidance start from the basic cognition of the social research. It both focuses on the theory and the practice of "social change" and "social problem". Meanwhile, for the purpose of inspiring the humanistic mind to the students, the issues of process, development experience, phenomenon discussion and problems analysis of social changes in today's Taiwan will be addressed.
教材	一、《當代社會變遷與問題》,詹火生、瞿海源等,空中大學出版 二、《社會問題》,徐震等,學富文 化出版 三、課堂中提供相關研究文獻資料	Teaching Materials	
成績評量方式	期中、期末考各佔百分之三十; 學期研究報告一篇及課堂互動表現作 爲平時成績,佔百分之四十; 課堂出席到課情形作爲互動表現參 考。	Grading	Grading is based on the midterm exam (30%), the final (30%), a research paper and interaction in class(include attendance) (40%).
教師網頁	_		
教學內容	本課程教學之目的在透過理論與實務介紹,讓修課學生對台灣社會發展、變遷和社會問題建立基礎認知,台灣社會的人文襟懷,擴大對社會及生活實境探究視野。因此教學內容以社會學及社會研究的基本認知作爲引導的步,焦點重心在於「社會變遷」和「社會問題」的理論與實務探討和「社會問題」的理論與實務探討與社會問題分析,適當時機並安排影片教學輔導學生進行社會觀察。	Syllabus	In this course, student will have a greater understanding of Taiwan social development, social change and social problem of Taiwan society. Student also will have great awareness of self, society and culture as socially constructed realities. The instructor will help you learn to read and understand sophisticated social science with greater confidence and comprehension. We also will help you begin to formulate a set of values about social science as social scientists practice it on both theoretical and applied levels. May be have some moives to obser and get more experience.

尊重智慧財產權,請勿非法影印。